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Voorzitter, 

 

Rozendaal werd dit jaar uitgeroepen tot sportiefste gemeente van Nederland. Volgens de Metro 

van 8 september jl. zijn de inwoners van Rozendaal het fitst, aldus het RIVM. Als rijkste, groenste 

en meest kindvriendelijke gemeente waren we natuurlijk al wat gewend, maar ook op sportgebied 

pakt de wet van de kleine getallen blijkbaar gunstig voor ons uit.   

 

Over getallen gesproken: voor ons ligt de Rozendaalse begroting voor 2015. De eerste begroting 

van het nieuwe college. En geheel in de Rozendaalse traditie is het ook het nieuwe college gelukt om de 

begroting sluitend te krijgen. Complimenten daarvoor aan het college en dan met name aan de nieuwe 

wethouder van financiën, de heer van Gorkum, en de ambtenaren die dit heldere document hebben 

voorbereid en opgesteld. 

 

Voorzitter, voordat ik inga op de begroting wil ik graag eerst even terugblikken op het afgelopen 

jaar. Dit is het eerste half jaar van de nieuwe raadsperiode, maar het was ook het einde van de 

vorige raadsperiode, met natuurlijk de gemeenteraadsverkiezingen als belangrijk omslagpunt. 

 

De aanloop naar die verkiezingen werd gedomineerd door de discussies en verdeeldheid over de 

locatiekeuze voor de Dorpsschool. Door de BGR werd dit op de spits gedreven met het 

geheimzinnige 'plan B', dat niets anders bleek dan een verkiezingsstunt met de Steenhoek. Helaas 

was dat een gepasseerd station. Want laat ik duidelijk zijn voorzitter: als PAK respecteren we een 

democratisch genomen besluit. In het lange traject van de locatiekeuze zijn we steeds kritisch 

geweest over het gevolgde proces. We hebben diverse keren gepoogd om de Steenhoek mee te 

nemen als mogelijke locatie voor de nieuwe Dorpsschool. Niet één keer kreeg dat de steun van de 

BGR. Pas toen uiteindelijk, aan het einde van het selectietraject, de Bremheuvel door de raad als 

definitieve locatie werd gekozen kwam de BGR, met de verkiezingen in zicht, met het Steenhoek-

konijn uit de hoge hoed. Gelukkig heeft de meerderheid van de Rozendaalse kiezers zich niet van 

de wijs laten brengen door deze goocheltrucs en was er na de raadsverkiezingen ruimte voor een 

nieuwe coalitie tussen PAK en Rosendael'74. En een nieuwe coalitie die zichzelf serieus neemt 

draait besluiten, mits democratisch tot stand gekomen, zonder goede redenen niet zomaar terug. 

De inwoners van Rozendaal hebben recht op een consistent gemeentebestuur dat besluiten neemt 

en daarvan de consequenties aanvaardt. 

 

Daarmee kom ik op een terugblik op het eerste half jaar van de nieuwe raadsperiode. Voor het 

nieuwe college was het even wennen aan elkaar, en misschien is dat nog steeds wel zo. Ik wil 

wethouder Logemann een compliment maken voor de wijze waarop hij de omslag heeft gemaakt 

van oppositie naar  bestuursverantwoordelijkheid. Hij heeft zich in korte tijd ingewerkt in de 

complexe en dynamische materie van het sociaal domein. En wethouder Van Gorkum heeft zich, 

zonder politieke achtergrond, goed geprofileerd op zijn portefeuilles Financien en RO. Voor de 

burgemeester bleef het nog even spannend, maar de raad heeft onlangs unaniem aangegeven 

graag nog een termijn met hem verder te willen.  

 

Het college ging in april aan de slag met het coalitieakkoord van Rosendael'74 en PAK. Kern van 

dit akkoord is een verbindende gemeente waar de inbreng en betrokkenheid van de inwoners 

serieus wordt genomen en waar de samenhang en onderlinge band wordt versterkt. Een 



 

 

Rozendaal waar meer gebruik wordt gemaakt van de kracht, kennis en kwaliteiten van de 

inwoners. Terugkijkend op het eerste half jaar denk ik dat het college op de goede weg is. Een 

informatieavond over de nieuwe Dorpsschool in het Rhedens trok veel belangstellenden. De beide 

wethouders durfden zich  kwetsbaar en open op te stellen en vele aanwezigen brachten nieuwe 

ideeën en suggesties naar voren, met name voor de verkeersproblematiek. Een goede stap op 

weg naar meer verbinding en dialoog. Voorzitter, er moet helaas nog veel water door de beek 

stromen voor de nieuwe basisschool in Rozendaal een feit is, maar ik hoop van harte dat het 

college deze lijn weet vast te houden en constructief in gesprek blijft met alle betrokkenen. Dan 

komt er vast en zeker een school waar Rozendaal trots op kan zijn, zeker als deze ook nog eens 

wordt ingepast in het landschap en duurzaam wordt gebouwd. Maar dat is bij deze wethouder 

ongetwijfeld in goede groene handen. 

 

Dat brengt mij op een ander onderwerp waar de inbreng en participatie van burgers van groot 

belang is: het sociaal domein. Hier was door de vorige wethouder en de betrokken ambtenaren al 

veel werk verricht, maar de nieuwe wethouder, de heer Logemann, geeft het nieuwe beleid uit het 

collegeprogramma verdere concrete invulling. Bijvoorbeeld door een raadswerkgroep in te stellen 

die ook open is voor publiek. Rozendaal is erin geslaagd de voorbereidende stappen en mijlpalen 

voor de drie decentralisaties op tijd af te ronden, complimenten daarvoor. Vanaf 1 januari zal 

blijken welke nieuwe uitdagingen er op ons af gaan komen, maar als college en raad de 

ingeslagen weg van dialoog en transparantie vervolgen heb ik er alle vertrouwen in dat Rozendaal 

er in zal slagen om de decentralisaties voor haar inwoners in goede banen te leiden. 

 

Voor ik verder inhoudelijk inga op de begroting wil ik een ander dossier nog even belichten, 

namelijk de nieuwbouw op de Del. In december 2012, werd het daarvoor gewijzigde 

bestemmingsplan vastgesteld door de gemeenteraad, met PAK als tegenstemmer: "Een mooi plan 

maar op de verkeerde plaats". Vorig jaar strandde het plan bij de Raad van State vanwege de 

strenge Europese normen met betrekking tot Natura2000 gebieden. Mijn voorganger sprak 

daarover in de algemene beschouwingen kritische woorden, en ik citeer: "Wat mij betreft slecht 

voor het imago van de gemeente en het levert een flinke vertraging in het proces dat de 

meerderheid van deze raad wil.". 

 

Voorzitter, nu is het bestemmingsplan in oktober jl. opnieuw vastgesteld. Ook het PAK heeft dit 

keer voor het bestemmingsplan gestemd omdat het een reeds genomen democratisch besluit 

betreft dat we, zoals eerder gezegd, respecteren. De 23 ingediende zienswijzen zijn zorgvuldig 

beantwoord door de wethouder en de betrokken ambtenaren. Het PAK blijft, zoals u van ons 

gewend bent, de ontwikkelingen kritisch volgen en wil het college oproepen om in gesprek te 

blijven of te gaan met de direct betrokken bewoners en open te blijven staan voor nieuwe ideeën 

en inzichten om de plannen voor hen meer aanvaardbaar te maken. Dat geldt ook voor de 

toekomstige bewoners van de wijk. De ligging van de Del langs de A12 vraagt extra aandacht en 

zorg om de leefomgeving zo gezond en veilig mogelijk te maken voor de nieuwe bewoners.  

 

 

Voorzitter, dan wil ik nu inhoudelijk ingaan op de programmabegroting 2015 en de 

meerjarenbegroting 2016-2018.  

 

Het college is erin geslaagd om voor 2015 de negatieve effecten van het verplichte 

schatkistbankieren en de herverdeling van het gemeentefonds op te vangen met slechts een 

beperkte stijging van de  gemeentelijke lasten. Op de langere termijn zien de financiële 

vooruitzichten er volgens het college minder positief uit. Met de foto op het voorblad wil het college 

wellicht al een weersvoorspelling doen. Komt er een financiële ijstijd aan? Worden de Rozendaalse 

reserves bevroren? Gaan we ons op glad ijs begeven?  

 

Voorzitter, we begrijpen dat het lastig is om de financiële risico's van de ontwikkelingen in het 

sociaal domein goed in te schatten. Toch hebben wij behoefte aan wat specifiekere inschattingen 

dan de pm posten in de risico-tabel op pagina 59.  



 

 

Vraag:  Kunt u een meer concrete invulling geven van deze tabel en dan met name de 

open-eind regelingen in het sociaal domein? 

 

De decentralisaties in het sociaal domein hebben ook consequenties voor de bedrijfsvoering van 

de gemeente. U heeft aangegeven dat het uitgangspunt is om zo veel mogelijk uit te besteden aan 

Rheden, maar dat er wellicht ook formatie-uitbreiding nodig is en dat er een rol is weggelegd voor 

de medewerkers burgerzaken.  

Vraag:  Kunt u aangeven op welke termijn u dit verwacht, wat de financiële 

consequenties daarvan zijn en wat de consequenties voor de betrokken medewerkers zijn? 

 

Op pagina 66, onder Communicatie, geeft u aan dat de gemeente actief vorm geeft aan inspraak, 

met name door voorlichtings- en inspraakavonden te organiseren voor de bouw van de 

Dorpsschool en de Del. Ook bent u inmiddels begonnen met het versturen van twitterberichten. 

Dat juichen wij zeer toe, maar wij zijn ook van mening dat communicatie, zeker voor de genoemde 

dossiers, zorgvuldig aangepakt moet worden.  

Vraag:  Kunnen wij op termijn een (beknopt) communicatieplan of strategie 

verwachten waarin het communicatie- en inspraakbeleid verder wordt uitgewerkt? 

 

In het raadsvoorstel geeft u aan dat nieuw beleid, waarover nog niet is beslist, in principe niet in de 

begroting opgenomen kan worden. In de coalitieovereenkomst wordt het belang benoemd van een  

verbindende gemeente waar de inbreng van inwoners serieus wordt genomen, lokale initiatieven 

worden gestimuleerd en waar de samenhang en onderlinge band wordt versterkt. 

Vraag:  Kunt u, mede in dat kader, aangeven op welke terreinen u in 2015 voorstellen 

voor nieuw beleid verwacht? Ik denk daarbij bijvoorbeeld aan onderwerpen als verkeer, 

veiligheid, jongeren en duurzaamheid. Maar ook een glasvezelnetwerk voor snel internet 

kan van grote waarde zijn in de gemeente. 

 

In de schriftelijke beantwoording van onze vragen heeft u aangegeven dat er in onze gemeente 

relatief weinig sierplantsoen is, waardoor participatie van burgers bij onderhoud daarvan niet 

mogelijk is. 

Vraag:  Toch wil ik u vragen om nog eens na te gaan of er mogelijkheden zijn voor 

burgerparticipatie bij het onderhoud van openbaar groen, zoals bijvoorbeeld in de Meester 

van Hasseltlaan. Dat versterkt de onderlinge band in een wijk of straat en werkt daardoor 

ook nog positief op sociaal gebied. 

  

 

 

Voorzitter, 

Ik kijk met een goed gevoel terug op het eerste (half) jaar van deze coalitie en de goede 

samenwerking met onze coalitiepartner Rosendael’74. En ik moet zeggen dat het wel even 

wennen was aan de BGR als oppositiepartij, maar ik ervaar de oppositie tot nu toe als constructief. 

Ik hoop van harte dat we deze lijn kunnen doorzetten op weg naar verdere verbinding en 

duurzaamheid in onze mooie, rijke, groene, kindvriendelijke en sportieve gemeente. 

 

Dank u wel, namens de fractie van PAK Rozendaal. 

 

 

 

 

Barend van der Plas 

Chris Schmidt 

Wilfred Jansen 

Wouter van den Akker 

Ruud van de Garde 


